
Oświadczenie złożone 

przez senatora Roberta Dowhana 
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Oświadczenie skierowane do minister rodziny, pracy i polityki społecznej Bożeny Borys-Szopy 

Szanowna Pani Minister! 

Jako senator Rzeczypospolitej Polskiej wnoszę o podjęcie działań wspierających banki żywności w Pol-

sce. 

Banki żywności w Polsce cierpią na niedobór pracowników, przyjmują bardzo dużo żywności przy jedno-

cześnie niskim poziomie dofinansowania działalności. Fakty są takie, że bez dofinansowań unijnych czy 

wsparcia prywatnego nie byłoby możliwości ich prowadzenia. Projekt ustawy o przeciwdziałaniu marnowa-

niu żywności został w tej chwili zamrożony w procesie legislacyjnym. Banki żywności nie mogą liczyć na 

pomoc ze strony samorządów. Potrzeb jest coraz więcej, natomiast wsparcie jest coraz mniejsze. Rzeczony 

projekt ustawy zakłada, że sieci handlowe zostaną zobowiązane do zawierania umów z bankami żywności i 

przekazywania im żywności, a w przypadku uchylenia się od tego obowiązku za kilogram żywności płaciły-

by 10 gr. Istnieje jednak ryzyko, że banki żywności nie poradzą sobie z taką ilością żywności – nie mają na to 

sił i środków. 

Wobec powyższego w chwili obecnej właściwe jest, aby rząd pochylił się nad problemami banków żyw-

ności. Marnowanie żywności jest dużym wyzwaniem, z którym mierzą się samorządy, organizacje, ale także 

społeczeństwo. 

Z poważaniem 

Robert Dowhan 

 
 


